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Onderwerp Statenbrief: Vervoerplannen 2020 Syntus en U-OV 
 
Voorgestelde behandeling: ter informatie 
 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 
 
Voor de concessie Tram en Bus Regio Utrecht (U-OV) en de concessie Streekvervoer Provincie Utrecht (Syntus) 
geldt dat er minimaal één keer per jaar een vervoerplan wordt opgesteld door de concessiehouders in overleg 
met de provincie. Het vervoerplan bevat de voorgestelde wijziging van de dienstregeling en de daarbij horende 
mutaties in dienstregelingsuren (dru). Deze wijziging gaat elk jaar meestal in december in en loopt daarmee gelijk 
aan de start van de nieuwe NS-dienstregeling.  
 
De afgelopen tijd hebben wij u meegenomen in de totstandkoming van de vervoerplannen 2020, waaronder het 
consultatieproces met reizigers, gemeenten en het ROCOV. Op 17 september 2019 hebben wij de plannen 
vastgesteld en met deze brief informeren wij u hierover.  
 
Voorgeschiedenis 
Voor het opstellen van vervoerplannen geven wij elk jaar inhoudelijke, financiële en procesmatige uitgangspunten 
mee aan U-OV en Syntus. Op 29 januari 2019 hebben wij de uitgangspunten 2020 vastgesteld en per brief aan 
Qbuzz en Syntus meegedeeld. Hierbij hebben wij aandacht gevraagd voor een aantal generieke uitgangspunten 
en meer concessiegebonden uitgangspunten, bestaande uit:  
- Actuele verkeerdoorstroming, werkzaamheden en reizigersontwikkeling;  
- Start exploitatie Uithoflijn en aanpassing busnetwerk; 
- Vernieuwing Regionaal Tramsysteem: vervangend vervoer en start vernieuwde tramexploitatie;  
- Materieelvernieuwing: instroom 142 bussen U-OV en 5 zero emissiebussen Syntus; 
- Kwaliteitsimpuls op belangrijke OV-corridors U-OV; 
- Netwerkherijking buslijnen Nieuwegein, IJsselstein en Vijfheerenlanden; 
- Toekomstvast flexibel vervoer, waaronder evaluatie van de proef met flexvervoer in Woerden. 
 
Alle bovengenoemde onderwerpen zijn expliciet opgenomen in het vervoerplan van de daarvoor 
verantwoordelijke vervoerder. Inhoudelijk voldoen de plannen aan de gestelde inhoudelijke uitgangspunten. De 
keuzes hierin zijn voldoende gemotiveerd en varianten zijn afwogen tijdens het opstellen van de plannen.  
 
 
 
 



 

  

Procesmatig:  
Wij hebben beide vervoerders verzocht om naast de gebruikelijke stakeholders ook reizigers en inwoners via 
consultatie te betrekken bij de planvorming. Beide vervoerders hebben hieraan invulling gegeven en een breed 
consultatieproces gevolgd waarbij reizigers en andere belangstellenden een reactie hebben kunnen geven op de 
ontwikkelrichting van het vervoerplan. Voor Syntus heeft dit vroeg in het proces plaatsgevonden met diverse 
concept wijzigingsvoorstellen die voorgelegd zijn aan reizigers en andere stakeholders. Voor U-OV is dit gebeurd 
op basis van een concept vervoerplan met uitgewerkte voorstellen. Verder is gevraagd om toe te werken naar 
besluitvorming in onze vergadering van 17 september 2019. Beide vervoerders hebben zich ingespannen om 
besluitvorming tijdens deze vergadering mogelijk te maken. Daarmee voldoet het gevolgde proces aan de 
meegegeven procesmatige uitgangspunten.   
 
Financieel: 
De vervoerplannen passen bij de financiële kaders die zijn meegegeven voor beide concessies. 
 
Met deze randvoorwaarden hebben Qbuzz en Syntus een nieuw vervoerplan opgesteld. Hierover bent u ook 
geïnformeerd met een statenbrief op 29 januari jl. en informatiesessies op 29 mei en 19 juni jl.  
 
Meetbaar/beoogd beleidseffect: 

De vervoerplannen dragen bij aan doelstellingen van het Mobiliteitsprogramma 2019-2023: 

- Meer OV-reizigers zijn tevreden. 

- Het openbaar vervoer is efficiënt ingericht. 
 
Essentie / samenvatting 
 
De vervoerplannen 2020 gaan over de periode 15 december 2019 tot 13 december 2020 en bevatten diverse 
wijzigingen van het vervoeraanbod, bestaande uit enkele besparingen en uitbreidingen. Hieronder enkele 
opvallende wijzigingen zoals door ons vastgesteld: 
 
U-OV Vervoerplan 2020: 

- Ontwikkeling van zes hoogfrequente en herkenbare HOV-buslijnen onder de vlag van U-link die de regio 
en stad Utrecht met elkaar verbinden.  

- Aanpassen van buslijnen die samenhangen met de aanstaande start van tramlijn 22, met minder 
parallelliteit tussen tram en bus en verbetering van reismogelijkheden via station Vaartsche Rijn.   

- Verbetering OV-aanbod in Nieuwegein, IJsselstein en Vijfheerenlanden.  
- Meer frequente buslijnen over hoofdwegen, met de integratie van buslijn 5 (U-OV) met 120 (Syntus) 

tussen Maarssen en Utrecht en een centrale route voor de nieuwe buslijn 7 in Zuilen.  
- Andere routes in Soesterberg, Zeist en de Utrechtse wijken Leidsche Rijn en West. 
- Invoering van U-flex in Vijfheerenlanden (i.p.v. belbus 503 en 572) en Stichtse Vecht (i.p.v. buslijn 13 en 

aanvulling op buslijn 5/120). 
 
Syntus Vervoerplan 2020: 

- Nieuwe buslijn 201 van Amersfoort centrum naar USP gedurende avond en weekend. 
- Verbetering (o.a. meer ritten) van buslijnen naar USP vanuit Amersfoort en Baarn/Soest. 
- Upgraden lijn 50 Utrecht-Doorn-Veenendaal/Wageningen naar U-link. 
- Hogere frequenties en kortere rijtijd relatie Schoonhoven-Lopik-Utrecht (lijn 195/295). 
- Nieuwe OV-ontsluiting Veenendaal-Oost en Petenbos in combinatie met lagere frequenties tussen 

Veenendaal en Rhenen in ma-vr daluren, avonden en zaterdag. 
- Andere OV-ontsluiting Amersfoort-Zuid. 
- Integreren lijn 5 (U-OV) en 120 (Syntus) tussen Maarssen en Utrecht.  
- Uitbreiden SyntusFlex in stadsdienst Woerden (werkdagen overdag) en invoeren SyntusFlex in Mijdrecht 

(i.p.v. lijn M1 en M2).  
 
In bijlage 1 treft u een volledig overzicht van de in het U-OV en Syntus Vervoerplan 2020 voorgestelde 
wijzigingen ten opzichte van de huidige dienstregeling 2019. Bijlage 2 en 3 bevatten de volledige vervoerplannen 
2020 van U-OV en Syntus, inclusief de consultatienota. 
 
Consultatie 
 
De voorstellen zijn mede tot stand gekomen na consultatie van alle gemeenten, reizigers en het Regionaal 
Overleg Consumentenplatforms Openbaar Vervoer (ROCOV). Beide vervoerders hebben een brede 
internetconsultatie georganiseerd, waarbij reizigers, gemeenten en andere belanghebbenden de mogelijkheid 
kregen om te reageren op de plannen. De maatschappelijke belangstelling voor de consultatie was groot en dit 
heeft geleid tot bijna 2.700 (positieve en negatieve) reacties tijdens het vervoerplanproces, waarvan 2.514 op U-
OV en 167 voor Syntus (zie bijlage 2 en 3). U-OV en Syntus hebben alle reacties betrokken in de voorliggende 
vervoerplannen 2020.  



 

  

 
 
 
Toelichting ROCOV 
Het traject met adviesorgaan ROCOV is constructief verlopen voor beide vervoerders. De ontvangen reacties en 
beantwoording van de vervoerders is opgenomen in beide vervoerplannen (zie bijlage 2 en 3).  
 
Vervoerplan U-OV: 
Het ROCOV heeft uitvoerig gereageerd op de voorstellen van het vervoerplan. Het stelt diverse vraagtekens bij 
de omvang van het plan en de aanpak van U-link. Het zijn veel wijzigingen door de samenloop van nieuwe 
bussen, kwaliteitsimpuls en start Uithoflijn. Hierbij ziet het ROCOV voordelen van een kwaliteitsnet, maar vraagt 
wel aandacht voor een visie, communicatieplan en voldoende ruimte voor maatwerk. Voor diverse voorstellen op 
lijnniveau is ROCOV geheel of gedeeltelijk positief over de voornemens. Voor andere voorstellen heeft ROCOV 
aandachtspunten en suggesties meegegeven die zijn meegewogen in de afronding van de voorstellen. Voor de 
uitbreiding van U-flex in Vijfheerenlanden en Stichtse Vecht verwacht ROCOV een aanvullende adviesaanvraag 
zodra evaluatieresultaten beschikbaar zijn van U-flex Houten-Zuid.  
 
Vervoerplan Syntus: 
Samenvattend kan gesteld worden dat het ROCOV in grote lijnen akkoord gaat met de keuzes die Syntus heeft 
moeten maken. ROCOV is kritisch over de invoering van U-link, maar niet zozeer waar dit speelt voor Syntus 
(corridor Utrecht-Zeist). Ook is men kritisch over de verlaging van de frequentie in de daluren tussen Veenendaal 
en Rhenen. Het ROCOV is erg positief over het starten van een nieuwe OV-verbinding tussen Amersfoort 
centrum en De Uithof in de avonden en weekend. Ook het voorstel voor verbetering van de corridor 
Schoonhoven-Utrecht wordt goed ontvangen. Het ROCOV had, in afwachting van de evaluatie van de lopende 
pilot, nog geen standpunt ingenomen over verdere invoering SyntusFlex in Woerden en Mijdrecht. Inmiddels is de 
evaluatie op 20 augustus jl. met het ROCOV besproken en heeft Syntus een positief advies van het ROCOV 
ontvangen.  
 
Bestuurlijke reacties op de vervoerplannen 
Op het vervoerplan van U-OV zijn ook bestuurlijke reacties ontvangen van de U10, Houten, Nieuwegein, Soest en 
Zeist. De reacties vragen aandacht voor de gevolgen van het vervoerplan en gaan in op (lokale) wensen. Ook 
wordt aandacht gevraagd voor de beschikbare financiering van het OV. Sommige punten komen overeen met de 
ontvangen reizigersreacties. Op andere punten wijken deze nadrukkelijk weer af. De ontvangen bestuurlijke 
brieven en de voorgestelde reacties vanuit de provincie Utrecht zijn te vinden in bijlage 4 t/m 13. 
 
Kanttekeningen 
 

1. De rol van de provincie verschilt in beide concessies  

De twee concessies in de provincie Utrecht hebben elk een eigen bestek, waarbij de rolverdeling tussen provincie 
en vervoerder niet hetzelfde is vastgelegd. Dit heeft onder andere tot gevolg dat er per concessie een vervoerplan 
wordt opgesteld waarbij de vervoerders elk een eigen werkwijze hanteren richting gemeenten, het ROCOV en 
andere belanghebbenden. Daarbij is Syntus geheel opbrengstverantwoordelijk en heeft zelf de ontwikkeltaak, 
terwijl het bij U-OV gaat om met de provincie gedeelde verantwoordelijkheden waarbij de opbrengsten bepalend 
zijn voor OV-bestedingsruimte en de vervoerder door de provincie directer kan worden bijgestuurd. Hiervoor is 
destijds gekozen om de ontwikkeling van U-OV beter te kunnen aanpassen aan de hoge dynamiek van het 
gebied waarbij vooral de bouw van de Uithoflijn en de verbouwing van Utrecht Centraal in het oog springen.  

 

2. Ontwikkeling dienstregelingsuren is bepalend voor keuzes in vervoerplannen 

De ontwikkeling van dienstregelingsuren verloopt niet hetzelfde in beide concessies waardoor verschillen 
ontstaan in de jaarlijkse vervoerplannen. Voor de Syntus concessie geldt dat bij start van de nieuwe concessie 
een forse toename van het vervoeraanbod (dienstregelingsuren) met 18% heeft plaatsgevonden. Dit is het 
aanbod dat de vervoerder geoffreerd heeft, passend binnen de gedurende de looptijd van de concessie 
gelijkblijvende concessiebijdrage (behoudens indexering). Uitzondering hierop is meer-/minderwerk waarover de 
provincie beslist. Syntus heeft geoffreerd om met deze middelen een reizigersgroei van 22% te willen behalen in 
de periode van 2017 tot 2023. Het gevolg is dat er bij Syntus bij elk plan sprake is van herverdeling van het (bij 
aanvang van de concessie eenmalig toegenomen) vervoeraanbod, waarbij dienstregelingsuren afgestemd 
worden op de actuele vervoervraag. 
In de U-OV concessie heeft bij de aanvang van de nieuwe concessie geen uitbreiding plaatsgevonden, maar 
gebeurt dit jaarlijks vraaggericht, op basis van de toename van (reizigers)opbrengsten. Hiervoor geeft de 
provincie in de jaarlijkse uitgangspunten voor het vervoerplan een dru-budget mee. Bij U-OV gaat het dus om een 
combinatie van herverdeling van het vervoeraanbod en de inzet van (beperkte) jaarlijkse uitbreidingen van het 
vervoeraanbod. In 2020 gaat het dit jaar niet om extra dienstregelingsuren, maar wordt reizigersgroei 
opgevangen door de komst van tram 22 en de aanschaf van grotere bussen, waarvan een deel ook elektrisch is 
(zie toelichting hieronder).     

 



 

  

3. Samenhang met andere GS-besluiten over de U-OV concessie 

Op 12 februari 2019 is een GS-besluit genomen over de tussentijdse materieelvervanging in de U-OV concessie. 
Het gaat hier om in een bestek voorgeschreven vervanging van 142 bussen die bij start van de concessie door 
Qbuzz zijn overgenomen van de vorige vervoerder. Voor deze vervangingsopgave heeft de provincie aanvullende 
wensen ingebracht met oog op verduurzaming van het wagenpark en de introductie van grotere bussen. De inzet 
van deze extra capaciteit is een belangrijk onderdeel van het U-OV vervoerplan 2020. 
Verder heeft GS op 5 maart 2019 een besluit genomen over het ontwikkelplan ‘Kwaliteitsimpuls’ voor de U-OV 
concessie met als doel om kwaliteit en kostendekkingsgraad verder te verhogen in de 2e helft van de concessie. 
Het plan richt zich onder andere op de introductie van een herkenbare productformules (U-link), 
doelgroepenmarketing en slimme ICT-toepassingen. Het initiatief hiervoor komt van de vervoerder maar sluit 
nauw aan op de doelstellingen van het Mobiliteitsprogramma 2019-2023. Met deze kwaliteitsverbetering verwacht 
de vervoerder forse reizigersgroei tot eind 2023. Het ontwikkelplan heeft geleid tot de introductie van zes 
gekleurde U-linklijnen in het U-OV vervoerplan 2020, waarbij voor een van deze lijnen ook actief wordt 
samengewerkt met Syntus.    

 

4. Opbouw tramlijn 22 en buslijn 12, loskoppelen van samenhangende busmaatregelen  

Voor de start en stapsgewijze opbouw van tramlijn 22 wordt binnenkort een nieuwe planning vastgesteld. Omdat 
deze nog in voorbereiding is en voor de implementatie van de samenhangende (bus)dienstregeling op 15 
december 2019 voldoende tijd en zekerheid nodig is, wordt voorgesteld om de start van tramlijn 22 en 
samenhangende busmaatregelen los te koppelen. 
Voor de tramlijn 22 wordt in het vervoerplan uitgegaan van een start van 6x per uur medio december en verdere 
opschaling naar 12x uur in de loop van 2020. Aanvullend op de tram wordt hierbij uitgegaan van een tijdelijke, 
parallelle buslijn tussen Utrecht CS - USP, die als de tram niet (volledig) rijdt zorgt voor benodigde capaciteit op 
deze verbinding. De afbouw en uiteindelijke beëindiging van deze aanvullende buslijn wordt gekoppeld aan de 
frequentieopbouw en betrouwbaarheid van de nieuwe tramlijn. De uitwerking van dit voorstel is afhankelijk van de 
projectplanning en fasering. Eventuele meerkosten worden verrekend met het project Uithoflijn. 

 

5. Effecten van verkeersdoorstroming op vervoeraanbod 

De toename van verkeersdrukte heeft een negatieve invloed op de verkeersdoorstroming van bussen. Hierdoor 
neemt de rijtijd toe en de betrouwbaarheid af. Voor vervoerders betekent dit een noodzakelijke aanpassing van 
de dienstregeling. Extra rijtijd in de dienstregeling betekent een toename van het aantal dienstregelingsuren. Bij 
gelijkblijvende middelen gaat dit ten koste van het totale vervoeraanbod. Anders gezegd: als gevolg van minder 
doorstroming in 2020 krijgen we ‘minder OV product voor hetzelfde geld’.  
Voor de verbetering van de doorstroming vindt voortdurend overleg plaats met betrokken wegbeheerders, waarbij 
ingezet wordt op kansrijke projecten die op de korte termijn verbetering teweegbrengen. Daarnaast zijn er ook 
projecten met een langere aanloop, zoals twee bustunnels tussen Papendorp en Utrecht CS en snellere route 
naar station Driebergen-Zeist, wat een positief effect heeft op reistijden op deze verbindingen.  

 

6. Kleinschalige infrastructuur, eenmalige begrotingssubsidie in najaarsnota 

Jaarlijks zijn wijzigingen op gemeentelijke infrastructuur nodig als gevolg van aanpassing van busroutes. In de 
najaarsnota wordt voorgesteld om de in de begroting 2019 opgenomen middelen ‘bijdragen openbaar vervoer’ 
van €2,5 mln. te benutten voor de aanleg van de benodigde haltes en kleinschalige infra-aanpassingen die 
voortvloeien uit dit besluit. Dit is een eenmalige begrotingssubsidie vooruitlopend op een nieuwe (brede) 
subsidieverordening die in voorbereiding is.  
Het voorstel is om eenmalig een 100%-financieringsregeling te hanteren, met de kanttekening dat gemeenten, 
vanuit haar rol als integraal wegbeheerder, ook ruimte reserveren in eigen begrotingen voor kleine OV-
aanpassingen in de toekomst. Dit is ook gebruikelijk in andere concessiegebieden, waarbij de bijdrage van 
gemeenten kan oplopen tot 50%. Een reservering voor OV in gemeentelijke begrotingen is vaak niet het geval, 
waardoor een bijdrage op korte termijn niet voorhanden is. Daarmee kan onnodige vertraging ontstaan bij de 
gewenste aanpassingen voor de nieuwe dienstregeling.  
Met deze eenmalige regeling geven wij een positief signaal af richting gemeenten, na enkele jaren zonder 
bijdrage vanuit de provincie voor halte-aanpassingen, en markeren wij de start van een vernieuwde 
samenwerking op het gebied van OV-infrastructuur met gemeenten. Daarbij gaan wij naast halte-aanpassingen 
ook nadrukkelijk concrete stappen zetten met gezamenlijke doorstromingsprojecten.  

 

7. Wijzigingen buurtbus wijken soms af van vervoerplan 

Voor de buurtbussen kunnen nog wijzigingen worden doorgevoerd die niet in het vervoerplan zitten. 
Buurtbusverenigingen stellen namelijk zelf, zich houdende aan de door provincie en de door de vervoerder 
gestelde eisen en uitgangspunten, een dienstregeling op. Zo is eerder dit jaar, vooruitlopend op dit vervoerplan, 
de route van de buurtbuslijn 524 (Breukelen-Woerden) gewijzigd. Gestreefd wordt om deze wijzigingen ook 
zoveel mogelijk plaats te laten vinden in december, op het moment dat het nieuwe vervoerplan in werking treedt. 

 

 

 



 

  

Overzicht van belangrijke discussies 
 
Tijdens de ontwikkeling van de vervoerplannen speelden de volgende discussies die wij graag met u willen delen. 
Veel van deze onderwerpen zijn ook aan bod gekomen tijdens de voor u georganiseerde informatiesessies op 
29 mei en 19 juni jl.  
 
Soms schrappen om elders uit te kunnen breiden 
Omdat het jaarlijks beschikbare budget voor Syntus in 2020 niet wijzigt, kunnen er alleen extra lijnen en ritten 
worden toegevoegd (uitgedrukt in meer dienstregelinguren (dru's) als er elders dru's worden geschrapt (o.a. door 
verlagen frequenties en/of schrappen van ritten). Voor U-OV speelt dit vanwege de andere concessievorm 
minder, maar ook daar is voortdurend de noodzaak om kritisch om te gaan met beschikbare middelen (zie ook 
kanttekeningen).  
Frequentieverlaging en/of schrappen van ritten gebeurt alleen bij voldoende restcapaciteit op de resterende ritten, 
waarmee het voorzieningenniveau aan de eisen voldoet en het aanbod in overeenstemming is met de vraag. In 
een aantal gevallen zijn er ook alternatieve reismogelijkheden met andere buslijnen voorhanden. De ruimte van 
deze besparingen wordt gebruikt om binnen de financiële kaders wijzigingen aan te brengen in het netwerk, zodat 
de concessiehouders voor zoveel mogelijk reizigers een goede dienstverlening kunnen waarmaken. Hiermee 
wordt invulling gegeven aan de doelstellingen in het mobiliteitsplan.  
Onderstaande wijzigingsvoorstellen passen binnen de ontwikkelvrijheid van de vervoerders. Per saldo verbetert 
het aanbod voor de reiziger en verwachten we samen met de vervoerders een verdere vervoergroei. 
 
U-OV Vervoerplan 2020  
 
U-link, hogere frequenties maar vaker overstappen 
Met de zes U-link lijnen en samenhangende wijzingen wordt een herkenbaar en versimpeld netwerk neergezet 
voor bestaande en nieuwe reizigers. Daarmee vormt U-link samen met de tram het dragende OV-netwerk in en 
rondom Utrecht. Met deze aanpassingen verbeteren de reismogelijkheden naar Utrecht CS en USP, maar moet 
voor sommige verbindingen wel (vaker) worden overgestapt. Belangrijke overstappunten hierbij zijn Westraven 
P+R/Kanaleneiland-Zuid in Utrecht en Jordanlaan in Zeist. Samen met gemeenten Zeist en Utrecht worden de 
mogelijkheden onderzocht voor verdere verbetering van deze knooppunten. Daarnaast wordt voor de 
reizigerscommunicatie over U-link een uitgebreid communicatieplan voorbereid door Qbuzz zodat reizigers zich 
goed kunnen voorbereiden op de aanstaande veranderingen.   
 
Geleidelijke instroom van nieuwe bussen en U-link 
Voor de invoering van een project zoals U-link en de instroom van nieuwe elektrische bussen wordt momenteel 
een passende fasering uitgewerkt door Qbuzz. Het vervoerplan gaat uit van een volledige invoering van de 
busdienstregeling waarbij voor de materieelinzet voor een aantal buslijnen uitgegaan wordt van de huidige 
bussen, eventueel aangevuld met tijdelijke bussen. Daarbij worden de herkenbare U-link lijnkleuren ingezet zodra 
de definitieve bussen beschikbaar zijn. Voordeel van deze aanpak is dat de dienstregeling hiermee het gehele 
jaar hetzelfde blijft voor reizigers en voldoende voorbereidingstijd bestaat voor veranderingen in het wagenpark. 
Deze fasering is een nadrukkelijk onderdeel van het op te stellen communicatieplan van Qbuzz.  
 
Centrale route voor de nieuwe buslijn 7 door Zuilen en het niet meer rijden door de Pionstraat/Irenelaan.  
In het vervoerplan wordt de bediening in Zuilen aangepast en de busroutes verlegd van de Pionstraat/Irenelaan 
naar de Bernhardlaan. Reacties op het voorstel waren gematigd positief in de consultatie. Wel heeft de gemeente 
Utrecht, de wijkraad en het ROCOV de wens geuit om de huidige route te behouden. Echter is deze route minder 
geschikt voor busvervoer door de beperkte verkeersruimte en drempels (geplande herinrichting). Met het voorstel 
uit het vervoerplan nemen de loopafstanden toe voor een deel van de buurt Schaakwijk. Ongeveer 500 inwoners 
moeten verder lopen dan 600 meter naar de centrale route. Afstanden lopen op tot 750 meter voor enkele 
inwoners. Het gaat hier om een beperkte groep reizigers. Daar staat tegenover dat de frequenties omhoog gaan 
op de centrale route en fietsvoorzieningen op nabijgelegen haltes worden uitgebreid, wanneer noodzakelijk.  
 
Bediening Zandweg-Oostwaard, voorlopig handhaven halfuurdienst 
U-OV en Syntus stellen voor om de lijnen 5 (U-OV) en 120 (Syntus) te integreren. Hiermee krijgt Maarssen Dorp 
in de spits een frequentere OV-verbinding met Utrecht CS. Het positieve voor reizigers in de gemeente Stichtse 
Vecht is dat een groter deel van Maarssen-Dorp direct met (station) Breukelen wordt verbonden, reizigers hoeven 
op deze verbinding niet meer over te stappen, wat een verzoek was van de gemeente Stichtse Vecht en de U10. 
Voor de wijk Zandweg-Oostwaard betekent dit ook dat de bus een centrale route gaat rijden via de hoofdweg, 
aangevuld door U-flex. Hierbij blijven alle haltes bediend, maar zal wel vaker overgestapt moeten worden voor 
enkele verbindingen.  
Tijdens de consultatie zijn er veel kritische reacties ontvangen op dit voorstel en het alternatief U-flex. Het 
voorstel is onderdeel van een samenhangende totaalopzet voor Stichtse Vecht met voordelen op netwerkniveau 
voor doorgaande reizigers. Belangrijke voorwaarde voor deze routewijzing op dit deel is de aanleg van een 
nieuwe halte op de Sweserengseweg. Hiervoor is nader onderzoek nodig. Daarom gaan wij nu uit van het 
voorlopig handhaven van een halfuurdienst door de wijk Zandweg-Oostwaard zodat een zorgvuldig proces 
mogelijk is voor de voorbereiding en implementatie van de benodigde centrale halte voor deze wijk, waarvan ook 



 

  

andere buslijnen gebruik kunnen maken. De huidige route door Zandweg-Oostwaard wordt in vervoerplan 2021 
heroverwogen. Daarmee sluit het vervoerplan 2020 aan op het ROCOV-advies. 
 
Invoering flexibel vervoer in Vijfheerenlanden en Stichtse Vecht 
In het vervoerplan is de verdere uitbreiding van U-flex opgenomen in Vijfheerenlanden en Stichtse Vecht. Voor 
beide voorstellen is de start gepland op een later moment in 2020 zodat voldoende tijd bestaat voor de uitwerking 
van het flexvervoer (haltes en voorwaarden) en zorgvuldige afstemming met gemeenten en het ROCOV. Tot die 
tijd blijven de belbus 503 en 572 in Vijfheerenlanden en buslijn 13 in Stichtse Vecht rijden.  
 
Vervallen directe verbinding Nieuwegeinse wijk Vreeswijk naar Stadscentrum Nieuwegein.  
Met de bijgewerkte voorstellen in Nieuwegein spelen wij actief in op de meeste wensen van reizigers en de 
gemeente Nieuwegein. Uitzondering hierop is de bediening van Vreeswijk. Het voorstel om de twee bestaande 
busverbindingen in Vreeswijk te reduceren tot één snelle verbinding naar Utrecht past bij het actuele gebruik in de 
wijk (nu is er sprake van overbediening). Hiermee verliest de wijk haar directe verbinding met het stadscentrum. 
Hiervoor bestaan alternatieven, met overstap op tram/bus of het gebruik van andere haltes op loop/fietsafstand.  
 
Bediening nieuw bedrijventerrein De Honen in Houten  
Gemeente Houten en enkele bedrijven hebben in reactie op het vervoerplan aangedrongen op een betere OV-
ontsluiting van het nieuwe bedrijventerrein De Honen. De gemeente heeft in het ontwerp van bedrijventerrein 
geen rekening gehouden met inpassing van OV: het terrein heeft slechts één toegangsweg. De lokale 
(bestuurlijke) wens is om de doorgaande buslijn 47 Houten-Utrecht een lusje te laten rijden over het terrein. Deze 
wens wordt niet overgenomen in het vervoerplan. Vanuit kosten, kortere reistijd voor doorgaande reizigers en 
toekomstvastheid wordt voorgesteld om centrale haltes te onderzoeken op De Rede, tussen bedrijventerrein De 
Boten en De Honen, en zo het gehele gebied beter te bedienen.  
 
Syntus Vervoerplan 2020 
 
Lijnen 80, 87 en 280 (corridor Amersfoort - Veenendaal - Rhenen) 
Deze verbetering op deze corridor gaat gepaard met een verlaging van de frequentie tussen Rhenen en 
Veenendaal in de daluren, avonden en op zaterdagen. De gemeente Rhenen (en ROCOV) wil graag dat de 
huidige dalfrequentie van 2x/uur Rhenen-Veenendaal behouden blijft en dat men zonder overstap vanuit Rhenen 
naar Veenendaal De Klomp kan blijven reizen (in het nieuwe voorstel kan dit alleen met overstap). Hierover zijn in 
de gemeenteraad en in PS moties ingediend. Op 1 juli jl. heeft wethouder Boerkamp per mail aandacht gevraagd 
voor bovenstaande wijzigingen. Syntus blijft bij haar voorstel. De frequentieverlaging is vervoerkundig 
verantwoord (aanbod van ritten is in overeenstemming met het feitelijk gebruik), past binnen het PvE en is in lijn 
met de door ons gestelde eisen van vraaggericht OV. Een alternatief in de vorm van het koppelen van het huidige 
lijndeel 80 (Rhenen – Veenendaal) met lijn 85 (Veenendaal – Ede-Wageningen NS) is door Syntus niet als reëel 
en haalbaar beoordeeld. 
 
Nieuwe opzet stadslijnen 8, 9 en 19 in Amersfoort-Zuid 
Deze stadslijnen krijgen een andere opzet, waardoor in dit gebied de lijnvoering duidelijker en efficiënter wordt. 
Tevens ontstaan hiermee voor de meeste reizigers snellere verbindingen vanuit de wijken van/naar Amersfoort 
centrum en het station. Een aantal haltes zal worden verplaatst en twee haltes vervallen. Een van de bestuurlijk 
gevoelige gevolgen van de andere opzet is dat de halte nabij het bejaardenhuis De Eemgaarde niet meer vast 
bediend wordt. Deze gevoeligheid neemt Syntus weg door op afroep (middels drukknop) het bejaardenhuis te 
gaan bedienen. Dit zal in overleg met de gemeente worden uitgewerkt. Lijn 9 die De Eemgaarde blijft bedienen 
krijgt een hogere frequentie ma-vrij overdag. Vanuit bewoners is bij de publieksconsultatie bezwaar aangetekend 
tegen een voorgestelde nieuwe route van lijn 8 door de Stephensonstraat. In overleg met Syntus en gemeente is 
besloten om lijn 8 via de Leusderweg te gaan rijden waarmee aan de bezwaren worden tegemoet gekomen. Het 
ROCOV ondersteunt de voorstellen, behoudens het aanpassen van de route van lijn 19.  
 
Invoering Flexconcept in Woerden en Mijdrecht  
In Woerden loopt op dit moment een 2-jarige proef met Syntus Flex. In het vervoerplan 2019 is gestart met 
flexvervoer in de avonduren en op zaterdag. De resultaten zijn positief: voldoende reizigers, weinig klachten. De 
op 20 augustus jl. met het ROCOV besproken evaluatie laat positieve reacties van reizigers zien. Syntus stelt 
voor het vervoerplan 2020 voor om Syntus Flex breder in te zetten in Woerden, namelijk ook op werkdagen 
overdag. Met nieuwe flexhaltes wordt Woerden beter ontsloten. Wel dient men zich van te voren aan te melden. 
Er blijven ook 2 stadslijnen (met lagere frequentie) rijden naast het Flexvervoer waar men gebruik van kan blijven 
maken. De gemeente Woerden staat positief tegenover dit voorstel. Het ROCOV heeft inmiddels een positief 
advies gegeven over verdere invoering van Flexvervoer in Woerden en is blij dat de OV-chipkaart en 
abonnementen ook gebruikt kunnen gaan worden. Het ROCOV wordt betrokken bij de verdere ontwikkeling en 
verbetering van het flexconcept.  
Voor Mijdrecht wordt voorgesteld om de huidige lijnen met zeer geringe bezetting M1 en M2 te vervangen door 
Flexvervoer. De gemeente De Ronde Venen staat positief tegenover dit voorstel. Het ROCOV heeft zich 
inmiddels ook hier positief over uitgesproken en wordt ook hier meegenomen in de verdere uitwerking. 



 

  

In het concept vervoerplan had Syntus voorgesteld om de slecht bezette stadslijn 1 in Amersfoort te vervangen 
door Flexvervoer gedurende de avonden in het weekend.  
In overleg met gemeente Amersfoort en provincie heeft Syntus voorgesteld de dienstregeling voor lijn 1 voor 2020 
zoals huidig te handhaven. Er zullen gesprekken plaatsvinden voor eventuele aanpassingen voor dienstregeling 
2021.  
 
Routewijziging lijn 120 (Amsterdam-Utrecht) tussen Maarssen en Utrecht 
Gezamenlijk met U-OV heeft Syntus onderzocht welke mogelijkheden er zijn om de lijnen 5 (U-OV) en 120 
(Syntus) te integreren (zie ook boven). Hiermee krijgt Maarssen Dorp in de spits een frequentere OV-verbinding 
met Utrecht CS.  Het positieve voor reizigers in de gemeente Stichtse Vecht is dat een groter deel van Maarssen-
Dorp direct met (station) Breukelen wordt verbonden, reizigers hoeven op deze verbinding niet meer over te 
stappen, wat een verzoek was van de gemeente Stichtse Vecht. Doorgaande reizigers van Breukelen naar 
Utrecht krijgen een langere reistijd, maar daarvoor is ook de parallel rijdende trein een sneller alternatief. Met de 
voorgestelde route van lijn 120 wordt parallelliteit bus-trein verminderd wat in ons beleid past.  
Het ROCOV staat positief t.o.v. de routewijziging tussen Maarssen en de Marnixlaan. Het rijden via de 
Vleutenseweg i.p.v. Amsterdamsestraatweg vindt men onwenselijk omdat het centrum van Utrecht daarmee iets 
minder goed wordt bediend. Syntus voert toch ook deze routewijziging uit omdat de voorgestelde route sneller is, 
nieuwe reizigers oplevert en het hele stationsgebied tegenwoordig als centrum kan worden beschouwd. 
 
Nieuwe opzet lijn 195/295 (Utrecht-Schoonhoven-Rotterdam) en Benschop 
De kwaliteitsslag op deze corridor betekent voor Benschop een frequentieverlaging van lijn 195 die tot vragen kan 
leiden in Benschop, maar Benschop blijft met de ritten van lijn 106 en buurtbus 504 naast lijn 195 voldoende 
bediend. Het merendeel van de (doorgaande) reizigers profiteert van de hogere frequenties en snellere route van 
lijn 295. De gemeente Lopik is blij met de frequentieverhoging maar kritisch over de mindere bediening van 
Benschop. Gemeente IJsselstein is positief over het voorstel. Het ROCOV adviseert positief over de voorgestelde 
uitbreiding van lijn 295 en de voorstellen voor lijn 195. 
 
Integreren scholierenlijnen 680, 683 en 690 (Rhenen -Veenendaal De Klomp - Amersfoort/Hoevelaken) en lijn 
681 (Utrecht CS-Amersfoort) en 682 (Houten -Amersfoort) 
De lijnvoering van de scholierenlijnen tussen Rhenen - De Klomp en Amersfoort/Hoevelaken wordt efficiënter, 
waarbij het aantal reismogelijkheden voor scholieren gelijk blijft en ook de reiskosten blijven gelijk. Enkele 
scholieren uit Rhenen, Elst en Veenendaal-West zullen in Veenendaal moeten overstappen.  
Daarnaast zal scholierenlijn 682 uit Houten via Utrecht WKZ gaan rijden, zodat bij deze halte leerlingen uit 
voormalig lijn 681 kunnen overstappen van de tram/bus vanuit de richting Utrecht CS. Scholieren uit Houten en 
Utrecht zijn hierdoor enkele minuten langer onderweg. Het voordeel is dat scholieren uit Houten hier ook kunnen 
overstappen op bijvoorbeeld lijn 203, om de overige scholen in Amersfoort (Guido de Bres, MBO Amersfoort) te 
bereiken. De wijzigingen worden tijdig met de school en de leerlingen gecommuniceerd. Het ROCOV adviseert 
positief over de voorstellen die over deze lijnen worden gedaan. 
 
Financiële consequenties 
 
De vastgestelde vervoerplannen 2020 passen binnen de vastgestelde begroting 2019 inclusief de doorkijk 
2020/2021, de op 29 januari 2019 vastgestelde Uitgangspunten 2020, en het meerjarige OV-kostenniveau zoals 
is vastgelegd in het Mobiliteitsprogramma 2019-2023.  
 
Vervolgprocedure/voortgang 
 
Nu de vervoerplannen zijn vastgesteld beginnen de vervoerders met de voorbereiding van de dienstregeling die 
in zal gaan op 15 december 2019. Voor de daaropvolgende dienstregelingsperiode 2021 stellen wij begin 2019 
nieuwe uitgangspunten op.  

 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
 
Kennis te nemen van de door U-OV en Syntus opgestelde vervoerplannen (zie bijlage 1 t/m 3) en de bestuurlijke 
reactie op de ontvangen brieven van verschillende gemeenten (zie bijlage 4 t/m 13). 
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